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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban haldoklik Hevesben a bogyósgyümölcs 
termesztés?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az agrtotrend.hu portálon megjelent „Már csak a fanatikus gazdák termelnek bogyós gyümölcsöket
Heves megyében„ című cikk szerint haldoklik a bogyósgyümölcs termesztés Hevesben:

„A bő tíz évvel ezelőtti termőterületnek csak mintegy öt százalékán termesztenek ma megyénkben
bogyós termésű gyümölcsöket, például málnát, ribizlit, szedret, egrest, bodzát.

(…)

–  Már  nincs  elegendő  kézimunkaerő.  Persze,  ez  nemcsak  az  ezt  különösen  igénylő  bogyós
gyümölcsöknél  igaz,  de  az  összes  többi  gyümölcs-  és  zöldségfélénél  óriási  gond – jelentette  ki
Korsósné dr. Demeter Dóra. 

– A málnánál, szedernél, és sok más bogyós gyümölcsnél nem lehet gépi betakarításra átállni. Egy
másik  problémára az  idei  óriási  légköri  aszály,  a  szárazság világított  rá  élesen.  Ezek  a fajták
nagyon vízigényesek, ha nincsenek öntözve, akkor kiszáradnak. Sok helyen nem tudták locsolni az
ültetvényeket, az öntözés technológiája nagyon drága mulatság. Megemeli az önköltséget, és ha a
termelői ár nem magasabb annál, nem éri meg termeszteni. Gond az is, hogy ezeket a gyümölcsöket
általában a fagyasztó- és hűtőházak vásárolták fel, de közülük sok tönkrement. Amelyik megmaradt,
már inkább a lengyel árut részesíti előnyben. 

Sajnos, a piacon se nagyon reklámozzák a bogyósokat, de egyébként sem fogyasztunk belőle annyit,
amennyit  kellene.  Szerencsés  lenne  a  gyerekekkel  már  óvodás  korban  megismertetni  e



 
gyümölcsfajták  kiváló  élettani  hatásait,  segítve  ezzel  az  ágazatnak,  de  ez  minden  zöldség-  és
gyümölcsfélére  ráférne.  Mindezek  mellett  még  a  gazdák  vállát  nyomják  a  termesztés  szigorú
növényvédelmi és élelmiszerbiztonsági előírásai is.

(…)

Az alelnök úgy summázta az ágazat jelen helyzetét, hogy a példátlan visszafejlődés után ma már
haldoklik ezen gyümölcsfajták termesztése a megyénkben, és nem is várható a jövőben komolyabb
előrelépés, főleg ilyen súlyos aszály mellett. Mint mondta, ez az év a súlyos csapadékhiány miatt
különösen komplikált.”

 

Egyre kevesebb növény terem meg Magyarországon,  és ez lassan behozhatatlan hátrányt  jelent
majd az országnak, a gazdáknak és az utókornak is.
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Valóban haldoklik Hevesben a bogyósgyümölcs termesztés?
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